
Besvarelse af spørgsmål nr. S 1978, som medlem af 
Folketinget Line Barfod (EL) har stillet til indenrigs- og 
sundhedsministeren den 13. januar 2005

Spørgsmål S 1978:
"Vil ministeren garantere, at finansieringsmodellen ikke tvinger Region Ho-
vedstaden til at lukke et sygehus?"

Svar:
Som det fremgår af mit svar af 18. januar 2005 til spørgeren på spørgsmål 
nr. S 1767, er der med modellen for finansiering af de kommende sund-
hedsregioner fra 2007 bestemt ikke er lagt op til nedskæringer i nogen re-
gion. Tværtimod må det realistisk set forudsættes, at udgifterne på syge-
husområdet også i de kommende år vil være stigende. 

Den nye kommunalreform indebærer, at ansvaret for at varetage sygehus-
væsenets opgaver overgår til de nye, politisk valgte regionsråd. Det bliver 
helt grundlæggende op til regionsrådene selv at beslutte, hvordan syge-
husbetjeningen lokalt skal organiseres og tilrettelægges. 

Jeg har derfor som indenrigs- og sundhedsminister ikke mulighed for at 
udstede nogen form for forhåndsgarantier vedrørende, eller på anden må-
de konkret at fastlægge, den sygehusstruktur, som den kommende hoved-
stadsregion selv politisk vil vælge.
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